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Besvarelse af TRU spørgsmål 972 stillet efter ønske fra folketingsmedlem Pia Olsen Dyhr, SF.

Spørgsmål nr. 972:

Ministeren bedes kommentere henvendelse af 11. marts 2010 fra Danmarks Rederiforening, 
Danmarks Skibsmæglerforening og Danske Havne vedr. isbrydningsordningen, jf. TRU alm. del -
bilag 267.

Svar:

Det kan til orientering for spørgeren oplyses, at der i Forsvarsministeriet allerede pågår overve-
jelser vedrørende fremtidig dimensionering af statens kapacitet for isbrydning. 

Det sker bl.a. på baggrund af en række henvendelser til Forsvarsministeriet fra det maritime 
erhverv vedrørende opkrævningen af isafgifter.

På møder mellem Forsvarsministeriet og henholdsvis Danske Havne den 14. januar og med 
Danmarks Rederiforening den 29. januar 2010 har de nævnte erhvervsorganisationer haft lejlig-
hed til at fremlægge deres synspunkter vedrørende det fremadrettede behov for statslig isbryd-
nings-indsats i de danske farvande.

Det er nu hensigten, at der etableres en hurtigtarbejdende tværministeriel arbejdsgruppe, som 
får til opgave at udarbejde et forslag til fremtidig dimensionering af den statslige kapacitet for 
isbrydning, herunder forslag til finansiering af den statslige indsats. Mulighed for fortsat bruger-
betaling vil her indgå i overvejelserne, ligesom muligheder for gradvis udfasning samt alternativ 
fremtidig anvendelse af isbryderne vil indgå.

Det maritime erhvervs tilkendegivelser og ideer vil indgå i grundlaget for arbejdsgruppens over-
vejelser.

Det er Forsvarsministeriets intention at nå til en afklaring af den fremtidige statslige isbrydnings-
indsats og finansieringen heraf så betids, at denne foreligger, inden den ny issæson med op-
krævning af isafgifter indledes i december 2010.

Forsvarsudvalget 2009-10
FOU alm. del Bilag  84
Offentligt


